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Folketingets Finansudvalg 

Folketingets Finansudvalg har d. 14. december 2023 stillet følgende spørgsmål 

nr. 3 vedr. aktstykke 98 til social- og boligministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Pertou Mach (SF). 

Spørgsmål nr. 3: 

”Hvorfor har ministeren ikke indkaldt aftalepartierne bag evalueringen om det 

specialiserede socialområde til en drøftelse om udmøntning af midlerne, og 

agter ministeren at indkalde partierne hurtigst muligt?" 

 

Svar: 

Det fremgår af regeringsgrundlaget, at regeringen vil indføre 

specialeplanlægning på den højt specialiserede del af handicapområdet. Der 

blev i gangsat et arbejde med specialeplanlægning i 2020 under den tidligere 

regering, men forhandlingerne blev afbrudt med udskrivning af folketingsvalg i 

efteråret 2022.  

 

Baggrunden for, at der ikke igen er indkaldt til forhandlinger er, at regeringen 

endnu ikke har taget stilling til det konkrete indhold i et nyt oplæg omkring 

specialeplanlægning. Arbejdet pågår fortsat, og derfor er der heller ikke er 

taget stilling til, hvordan modellen for specialeplanlægning kan tænkes ind i den 

samlede udvikling af det specialiserede socialområde.  

 

I vil naturligvis blive indkaldt til forhandlinger, når det er muligt, og regeringens 

oplæg er klart. Jeg ser meget frem til forhandlingerne. 

 

Hvis det konkrete aktstykke ikke behandles i indeværende år, vil Den Sociale 

Investeringsfond ikke få tilført kapital og vil dermed ikke kunne foretage de 

investeringer der er forudsat i aktstykket. På nuværende tidspunkt har fonden 

ikke tilstrækkelige midler til at igangsætte nye lovende investeringer. 
 

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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